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§ 5   

Tertialrapport 2 2017 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

 
1. Tertialrapport  2 2017 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Budgetjustering begärs med 3,4 miljoner kronor för ökade 

investeringskostnader för maskiner och inventarier 

3. Budgetjustering begärs med 0,4 miljoner kronor 

för tomgångshyror Poppelgården 

4. Omslutningsförändringar om 0,5 miljoner kronor godkänns. 

5. Budgetjustering begärs med sammanlagt 1,3 mnkr för 

kompetensutvecklingssatsningar, se bilaga 07.  

6. Beloppsgräns för periodiseringar (interimsbokföring), fastställs till 

ett belopp om 20 000 kr och mer. 

7. Den reviderade handlingsplanen mot våldsbejakande 

extremism godkänns, se bilaga 03. 

8. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 
 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden bidrar till kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål 

och målen för verksamhetsområdena under 2017. 

De fyra inriktningsmålen är 

- Ett Stockholm som håller samman  

- Ett klimatsmart Stockholm  

- Ett ekonomiskt hållbart Stockholm  

- Ett demokratiskt hållbart Stockholm 

Förvaltningen bedömer att kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål 

uppfylls. Som grund för bedömningen utgår förvaltningen från arbete 

som pågår inom verksamheterna, resultat av indikatorer, nämndmål 

och aktiviteter som utförs. Före resultatöverföringar prognostiserar 

förvaltningen ett underskott om 11,1 mnkr och efter 

resultatöverföringar ingen avvikelse mot budget. Resultatenheterna 

beräknar att använda 11,1 mnkr ur resultatfonderna. För investeringar 

prognostiseras ingen avvikelse mot budget. Omfattande åtgärder pågår 

för att samtliga mål för verksamhetsområdet ska kunna uppfyllas. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 september 2017. 

Dnr 510-2017-1.2.1.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

Ledamoten Henrik Virro m.fl. (M), ledamoten Peter Backlund (L) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Ledamöterna Henrik Virro, Jonas Nilsson, Erika Wing, Kristiina 

Katajikko tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg alla (M), 

ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget; 

”Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Vår stadsdelsnämnds främsta syfte är att ge alla människor som bor 

här möjlighet att själva kunna forma sina liv, genom att ge våra barn 

en bra förskola och trygg uppväxt, våra äldre en omsorg med 

värdighet och respekt för deras självbestämmande, och en socialtjänst 

som finns till för den som behöver andras stöd. För detta krävs att det 

finns en tillräcklig finansiering för en välfärd med kvalitet, och att 

pengarna används effektivt. Det har inte majoriteten lyckats med. De 

verksamheter som går med överskott får bidra med pengar till de 

verksamheter som går med underskott. I dagsläget går verksamheterna 

med 11,1 miljoner i underskott och detta mitt i en stark högkonjuktur. 

Att i detta läge behöva använda medel ur resultatfonder är ett 

underbetyg för majoriteten. Det som ändå är positivt är att det mycket 

stora underskottet i avdelningen Individ och familj- Barn och Unga 

äntligen börjar minska.  
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I förvaltningens uppskattning av vilka mål som uppnåtts och i vilken 

omfattning, har stadens revisorer tidigare riktat kritik mot hur 

måluppfyllelsen räknats. Vi förutsätter att det i Tertial 2 ges en rättvis bild 

av måluppfyllelsen denna gång. 

 

Ett fortsatt problem för vår stadsdel är den låga andelen förskollärare. Det 

ofinansierade införandet av rätt till heltid i förskolan för alla barn har varit 

en faktor som gör att barngruppernas storlek kan komma att öka 

framöver. Vi hoppas att den plan förvaltningen har för att rekrytera 

förskollärare får effekt.  

 

Omotiverade återkommunaliseringar utan upphandlingar är fördyrande 

för stadsdelsnämnden, Dessa kostnader kan tekniskt sett betraktas som 

engångskostnader, men när verksamhet efter verksamhet tas tillbaka, ofta 

utan hänsyn till kvalitet eller brukarnas önskemål, får det snarare 

beskrivas som en permanent utgiftspost hos majoritetens politik. 

 

Vi i Alliansen vill fortsätta att värna kärnverksamheterna. Mindre 

angelägna satsningar och projekt måste få stå tillbaka för att klara höga 

ambitioner i välfärden, utan skattehöjningar som hotar jobben och 

företagande.  

 

Vi uppskattar förvaltningens stora och intensiva arbete i Östberga. I 

dialog med medborgarna har framkommit många initiativ där också delar 

snabbt kunnat förverkligas, ex satsningen på ett levande torg under 

sommartid och stadsodling. Framöver måste de satsningar som sjösätts 

analyseras noga, både kostnadsmässigt och vilken effekt de får. ÖCC är 

en viktig verksamhet som Alliansen initierade, och som måste fortgå. 

Mycket kommer att hända med Östberga på lång sikt, med både 

tunnelbana och massor av nya bostäder i eller alldeles i närheten av 

Östberga. En av de viktigaste åtgärderna i kommande program är att 

bygga om Östberga torg så att nedre och övre plan hör ihop på ett bättre 

sätt än idag. Otrygghet kan inte helt byggas bort, men ombyggnader och 

en genomtänkt stadsplanering kan öka tryggheten. Ett levande Östberga 

torg, både sommartid och vintertid med många olika aktiviteter och 

dessutom på sikt ett ombyggt torg, kommer att bidra till en tryggare miljö 

i hela Östberga.  

 

Inför verksamhetsåret lade vi Allianspartier fram andra förslag till 

verksamhetsplaner för stadsdelsnämnden med en annan inriktning än vad 

som nu föreligger. Vi hänvisar till dessa och menar att stadsdelsnämndens 

prioriteringar i flera andra fall är felaktiga.” 
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Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M),(L). 

 

 

 

 

 

 

 


